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Oros, despre buget: Banii sunt mai putini decât executia anului trecut;avem o

crestere cu aproape 10 % pe fonduri europene

Ministrul Agriculturii si Dezvoltarii Rurale, Adrian Oros, a declarat vineri ca sumele alocate în buget sunt

mai mici decât executia anului trecut, însa pe zona fondurilor europene se înregistreaza o crestere cu 10%

în 2021.

 

"Banii sunt mai putini decât executia anului trecut, dar si anul trecut am pornit cu un buget mai mic si apoi la

fiecare rectificare am reusit sa atragem catre Ministerul Agriculturii bani ca sa acoperim toate nevoile. Acest lucru

se va întâmpla cu siguranta si anul acesta. În schimb este o crestere cu aproape 10% pe banii care vin din fondurile

europene, pentru ca anul acesta demaram programul de tranzitie 2021 - 2022, unde avem alocate 3,2 miliarde de

euro doar pentru masuri si înca 3 miliarde de euro pentru plati directe. Deci în urmatorii doi ani vor fi 6,2 miliarde

de euro bani europeni pentru agricultura", a precizat Adrian Oros, dupa aprobarea bugetului MADR în Comisiile

parlamentare reunite pentru buget, finante si banci.

 

El a mentionat alocarile din buget pentru sectorul legumicol, mentionând înca o data esecul programului Tomata si

transformarea acestuia într-un nou program, respectiv legume în spatii protejate.

 

"Tot pentru legumicultori în urmatorii 2 ani au fost alocate 150 de milioane de euro prin Programul de Tranzitie

doar pentru sere si solarii, bani distincti, iar pentru procesare si depozitare 50 de milioane de euro. Anul acesta

legumicultorii vor primi pentru legume în spatii protejate si un sprijin cuplat de 4.600 de euro. Acestea sunt sumele

totale legate de legumicultura pentru anul 2021", a transmis Oros.

 

În ceea ce priveste Programul "Cornul si laptele", ministrul a subliniat ca programul a fost modificat în urma

evolutiei Covid-19, pentru a oferi o mai mare flexibilitate celor care implementeaza programul la nivel local în

vederea valorificarii acestor produse.

 

"Programul a fost finantat de Ministerul Agriculturii, dar sarcina de a distribui acele produse este a Consiliilor

judetene si Inspectoratelor scolare. Noi îl vom finanta în continuare, tocmai pentru a pastra si respecta contractele

cu furnizorii. De altfel, sunt bani europeni. Pe de alta parte, aceste produse trebuie sa ajunga fie la copii, fie la cei

care gestioneaza la nivel local, astfel încât sa aiba posibilitatea sa dirijeze aceste produse la alte entitati, precum

spitale, centre sociale, de carantina. Am modificat legislatia în asa fel încât sa ne pliem pe realitatea de astazi, pe

ceea ce se întâmpla cu evolutia Covid. Programul este în derulare, iar în unele zone scolile sunt deschise, în altele

se închid si nu putem sa oprim programul si sa modificam legislatia saptamânal. Prin aceasta modificare am venit

cu o flexibilitate dând posibilitatea celor care implementeaza programul la nivel local sa valorifice aceste produse.

Noi doar gestionam programul si gestionam doar acei bani, în rest la nivel judetean se întâmpla", a explicat

oficialul MADR.

 

Întrebat când va deveni operational Programul AgroInvest, seful MADR a precizat ca acest lucru nu depinde de

Ministerul Agriculturii, dar a adaugat ca mai este de luat un aviz de la Ministerul Justitiei. "Speranta noastra si a

fermierilor este cât mai devreme, dar nu depinde de ministrul Agriculturii", a precizat Oros.
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